
Protokół Nr LXII/24

z LXII Sesji Rady Miasta Sejny
z dnia 26 stycznia 2024 r.

Obrady sesji rozpoczęły się w dniu 26 stycznia 2024 r. o godz. 1000

Obrady sesji zakończyły się w dniu 26 stycznia 2024 r. o godz. 1128

Obrady odbyły się w sali widowiskowej Ośrodka Kultury w Sejnach ul. 1 Maja 17.

W obradach wzięło udział 12 radnych, zgodnie z załączoną listą obecności:

1. Radna Jolanta Beata Bagińska,
2. Radny Stanisław Bulwin,
3. Radny Paweł Dzienisiewicz,
4. Radna Małgorzata Klucznik,
5. Radna Anna Krutul,
6. Radny Marian Auron,
7. Radny Piotr Maksimowicz,
8. Radny Józef Masianis,
9. Radny Bogusław Sojko,
10. Radna Jolanta Piktel-Dabulis,
11. Radny Janusz Zabłocki,
12. Radny Marek Zubrzyński.

Radni nieobecni:
1. Radna Paulina Błuszko – Nasewicz,
2. Radny Tomasz Korzeniecki,
3. Radny Arkadiusz Marek Sulżyński,

Ponadto w obradach udział wzięli:

1. Pan Arkadiusz Adam Nowalski       - Burmistrz Miasta,
Pani Bożena Renata Miszkiel       - Skarbnik Miasta,
Pani Urszula Ćwiklicz       - Radca Prawny,
Pani Anna Gryko       - Radca Prawny,
Pan Marek Sznejder       - Sekretarz Miasta,
Pani Ilona Anna Okoń       - Kierownik MOPS,
Pan Dorian Krause       - Dyrektor OK,
Pan Jerzy Nazaruk       - mieszkaniec miasta,
Pan Hubert Falkowski       - mieszkaniec miasta,
Pan Łukasz Tyczkowski       - media
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Do pkt. 1.

Przewodnicząca Rady Miasta – Pani Jolanta Beata Bagińska – otworzyła obrady LXII
Sesji Rady Miasta Sejny wypowiadając następujące słowa:

„Otwieram LXII Sesję Rady Miasta Sejny”.

Przywitała Radnych oraz zaproszonych gości, stwierdziła prawomocność obrad.

Do pkt 2.

Przewodnicząca  Rady  Miasta  –  Pani  Jolanta  Beata  Bagińska –  przystąpiła  do
kolejnego punktu obrad, którym jest przyjęcie porządku obrad. 

Przewodnicząca  Rady  Miasta  –  Pani  Jolanta  Beata  Bagińska –  poddała  pod
głosowanie porządek posiedzenia.

Rada Miasta w głosowaniu imiennym jednogłośnie (12 głosów za) przyjęła porządek
obrad LXII Sesji Rady Miasta Sejny (wyniki głosowań w załączeniu).

Porządek obrad LXII Sesji Rady Miasta Sejny:

1. Otwarcie obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu 

a) z obrad z LX Sesji Rady Miasta Sejny z dnia 13 grudnia 2023 r. 
b) z obrad z LXI Sesji Rady Miasta Sejny z dnia 27 grudnia 2023 r. 

4. Wystąpienie zaproszonych gości:
5. Sprawozdanie z prac Burmistrza Miasta od ostatniej sesji

- informacja o wydanych decyzjach i zarządzeniach w okresie międzysesyjnym.
6. Interpelacje i zapytania radnych.
7.       Wolne wnioski i oświadczenia.
8. Podjęcie uchwały w sprawie  zmian w Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Sejny na
lata 2024 – 2039.
9. Podjęcie uchwały w sprawie  zmian w budżecie miasta Sejny na 2024 rok
10. Podjęcie uchwały w sprawie  rozpatrzenia petycji.
11. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na zachowanie Burmistrza Miasta Sejny.
12. Podjęcie uchwały w sprawie  rozpatrzenia skargi na zachowanie Kierownika Miejskiego
Ośrodka Pomocy Społecznej.
13. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej z budżetu Miasta Sejny dla Parafii
Rzymskokatolickiej  pw. Nawiedzenia Najświętszej  Maryi  Panny w Sejnach na wykonanie
dokumentacji projektowo-kosztorysowej Kościoła pw. MB Częstochowskiej w Sejnach.
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14. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  udzielenia  dotacji  celowej  z  budżetu  Miasta  Sejny  dla
Fundacji  Ochrony  Dziedzictwa  Żydowskiego  na  wykonanie  dokumentacji  projektowo-
kosztorysowej Synagogi w Sejnach.
15. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  udzielenia  dotacji  celowej  z budżetu  Miasta  Sejny  dla
Fundacji Ochrony Dziedzictwa Żydowskiego na wykonanie projektu budowlanego dawnego
Domu Talmudycznego w Sejnach.
16. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej z budżetu Miasta Sejny dla Parafii
Rzymskokatolickiej  pw. Nawiedzenia Najświętszej  Maryi  Panny w Sejnach na wykonanie
dokumentacji projektowo-kosztorysowej Pałacu Biskupiego.
17. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  nadania  nazwy  drodze  wewnętrznej,  zlokalizowanej  na
terenie Miasta Sejny.
18. Podjęcie  uchwały  w sprawie  zasad  udzielania  pomocy w ramach Programu „Opieka  
wytchnieniowa” - edycja 2024
19. Sprawozdanie z działalności stałych Komisji Rady Miasta Sejny za 2023 rok.
20. Zakończenie obrad.

Do pkt 3.

Przewodnicząca  Rady  Miasta  –  Pani  Jolanta  Beata  Bagińska –  przystąpiła  do
kolejnego punktu obrad, którym jest przyjęcie protokołu z obrad LX Sesji Rady Miasta Sejny
z dnia 13 grudnia 2023 r. 

Głosowało 12 radnych.

Za: 12 głosów.
Przeciwko: 0 głosów.
Wstrzymujący się: 0 głos

Rada Miasta w głosowaniu imiennym jednogłośnie przyjęła protokół z obrad z LX Sesji
Rady Miasta Sejny z dnia 13 grudnia 2023 r.

Przewodnicząca  Rady  Miasta  –  Pani  Jolanta  Beata  Bagińska –  poddaje  pod
głosowanie protokół z obrad LXI Sesji Rady Miasta Sejny z dnia 27 grudnia 2023 r.

Głosowało 12 radnych.

Za: 12 głosów.
Przeciwko: 0 głosów.
Wstrzymujący się: 0 głos

Rada Miasta w głosowaniu imiennym jednogłośnie przyjęła protokół z obrad z LXI Sesji
Rady Miasta Sejny z dnia 27 grudnia 2023 r.

Do pkt 4.
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Przewodnicząca  Rady  Miasta  –  Pani  Jolanta  Beata  Bagińska –  przystąpiła  do
kolejnego punktu obrad, którym jest wystąpienie zaproszonych gości
Do pkt 5.

Przewodnicząca  Rady  Miasta  –  Pani  Jolanta  Beata  Bagińska –  przystąpiła  do
kolejnego punktu obrad, którym jest sprawozdanie z prac Burmistrza Miasta od ostatniej sesji
- informacja o wydanych decyzjach i zarządzeniach w okresie międzysesyjnym.

Pan Marek Sznejder– Sekretarz Miasta – przedstawił  informacje o wydanych decyzjach i
zarządzeniach w okresie międzysesyjnym. 

Do pkt 6.

Przewodnicząca  Rady  Miasta  –  Pani  Jolanta  Beata  Bagińska –  przystąpiła  do
kolejnego punktu  obrad,  którym są  interpelacje  i  zapytania  radnych.  W imieniu  Radnego
Mariana Aurona odczytała zapytania. 

Interpelację i zapytanie złożył:
1. Radny Marian Auron,

Interpelacja  i  zapytanie  stanowią  załącznik  do  protokołu.  Zostały  odczytane  przez
Radnych, a ich treść została ogłoszona w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Miasta
Sejny.

Do pkt 7.

Przewodnicząca  Rady  Miasta  –  Pani  Jolanta  Beata  Bagińska –  przystąpiła  do
kolejnego  punktu  obrad,  którym  są  wolne  wnioski  i  oświadczenia.  Poinformowała  o
obowiązku  złożenia  oświadczeń  majątkowych  w  związku  z  upływającą  kadencją  Rady
Miasta. 

1. Pan Hubert  Falkowski   – w odpowiedzi  na słowo Burmistrza na ostatniej  Sesji
Rady  Miasta  Sejny.  Nie  mogę  się  zgodzić  z  tymi  obelżywymi  sugestiami  i
kłamstwami  obelg  rzucanych  wobec  inwestora,  którego  reprezentuję.  Pan
Burmistrz  zarzucił  mi,  że  miasto  nie  ma  studium,  bo  składałem  wielokrotnie
wnioski  na  te  same  działki.  Prawda  jest  taka,  że  jako  pełnomocnik  inwestora
byłem cały czas w kontakcie z Burmistrzem i wykonywałem wszystkie wskazówki
włodarza w zakresie potrzebnych dokumentów. Mi pozostaje jedynie podejrzewać,
że przedłużające się prace nad studium to efekt albo urzędniczej niekompetencji,
albo złej  woli  Burmistrza.  Kiedy pracowaliśmy nad wnioskami,  Pan Burmistrz
wielokrotnie  pytał  o  możliwość  zakupu  Placu  Świętej  Agaty  w  Sejnach.  Nie
mówił, czy miasto zamierza kupić plac, czy sam chce nabyć grunt, czy zakupu
chce dokonać ktoś inny. Dawał jasno do zrozumienia, że oczekuje od właściciela
związanego z inwestorem sprzedaży placu. Zgody na sprzedaż jednak nie było.
Czy dziś nie mam prawa podejrzewać, że od tej zgody mogła zależeć przychylność
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Burmistrza  w zakresie  prac nad studiem? Burmistrz  na  ostatniej  sesji  mówił  o
gwałcie. O gwałcie na gruncie miejskim i działaniach o charakterze przestępczym.
To wypowiedzi po pytaniach dotyczących centrum handlowego. I nie łudźmy się,
że nie wiemy, pod czyim adresem te sugestie kierował. Skoro Burmistrz twierdzi,
że tak broni miejskich gruntów przed gwałtem, to dlaczego wystawia uzbrojone
już  działki  w  przetargu  za  900  tysięcy  złotych  i  to  zimą?  Najgorszym  dla
sprzedającego okresie. Czy to nie jest gwałt na miejskim mieniu? Dla przykładu
podam tylko,  że  nieuzbrojone  tereny  u  zbiegu  Konarskiego  i  Łąkowej  parafia
zbyła za milion złotych. Nie zgadzam się też na godzenie w dobre imię inwestora
sugestie,  jak ta,  że  miasto sprzeda grunt  w strefie,  kiedy w mieście  pojawi się
prawdziwy  inwestor.  Jakby  człowiek,  którego  Państwu  przedstawiłem,
prawdziwym nie był. Gdzie są ci prawdziwi inwestorzy Pana Burmistrza, pomijam
sejneńskie stocznie? Gdzie konkretne raporty od firmy, której miasto wniosło grunt
do  spółki  pod  budowę  fabryki?  Czy  radnym  naprawdę  wystarczy  parę  słów
Burmistrza,  że  wszystko  jest  dobrze?  Skoro  tak  niedawno  zachwalany  przez
Burmistrza  zespół  Radusza  jest  tak  dobry,  to  dlaczego  życiem  tętni  strefa
przemysłowa na  przykład  Suwałk,  a  w  Sejnach  teren  świeci  pustką?  Gdzie  w
Sejnach  są  inwestorzy  z  Litwy,  kluczowi  inwestorzy,  którzy  chętnie  rejestrują
swoją  działalność  w Polsce?  Kogo Burmistrz  delegował  do  ich  pozyskania  na
teren strefy i kogo z tej działalności rozlicza? Jeśli delegował siebie, to gdzie są
wyniki  i  co  Burmistrz  zrobił,  aby  inwestorów  pozyskać?  Od  lat  zasiadam  w
komisji analizującej wnioski do Lokalnej Grupy Rybackiej. Wnioski przepadały,
bo były źle przygotowane. Tam, gdzie inne sąsiednie gminy czerpią  garściami,
tam  Burmistrz  nie  potrafi  skutecznie  zabiegać  o  środki  podane  na  tacy,  które
Lokalna  Grupa  Rybacka  chce  przekazać.  Wstyd  tym  większy,  że  w  całej
wieloletniej  historii,  kiedy  opiniuję  wnioski,  przypadki  odrzucania  z  powodu
błędów formalnych były nieliczne. Czy wyciągnięto z tego naukę? Czy w Sejnach
coś  poprawiono?  Czy  pociągnięto  do  odpowiedzialności  osoby,  które  się  tym
zajmowały?  Podkreślacie  Państwo,  Pani  Dominika  Sidor,  że  składacie  wiele
wniosków,  ale  jaka  jest  ich  skuteczność?  Jeśli  Burmistrz  mówi  o  gwałcie  na
miejskim mieniu,  to  według  mnie  gwałtem jest  nieudolność  Burmistrza,  który
wskazuje następne pokolenia Sejnian na marazm i codzienną zarobkową emigrację
do Suwałki i Augustowa. Mówienie, że miasto po latach wykonało ulicę, którą i
tak  chce  oddać  lub  położyło  trochę  wodociągu,  to  nie  sukces.  To codzienność
każdego  samorządowca.  Jako  podatnik,  który  zostawia  w  kasie  Sejn  poważne
pieniądze,  jako  przedsiębiorca  pełnomocnik  inwestora  żądam  od  Burmistrza
godnego zachowania, szacunku i cofnięcia oszczerstw wobec mnie i człowieka,
którego reprezentuję. Samorząd to poważna instytucja, a nie miejsce na belżywe
sugestie i kłamstwa. Państwu natomiast życzę w nowym roku odwagi. Odwagi,
aby  pytać  o  wyniki  i  rozliczać  organ  wykonawczy,  jakim  jest  Burmistrz.  To
Burmistrz ma realizować waszą wolę.

W trakcie wypowiedzi dołączył Pan Arkadiusz Adam Nowalski.
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Pan Arkadiusz Adam Nowalski – Burmistrz Miasta Sejny – Szanowni Państwo, ja
nie  miałem  przyjemności  śledzić  całej  wypowiedzi,  ponieważ  miałem  wizytę
mieszkańca, pytał akurat o warunki przełączenia na ulicy Łąkowej do pewnego
pomysłu. Chciałbym się odnieść tylko do jednego. Oczywiście odniesiemy się w
całej rozciągłości do szeregu błędów poznawczych. 
Nie każdy ma taki aparat poznawczy, że jest w stanie tą rzeczywistość śledzić na
bieżąco, jeden do jednego. Odniosę się tylko do Lokalnej Grupy Rybackiej i do
wątku  składania  przez  miasto  Sejny  wniosków.  Szanowni  Państwo,  ten  pod
względem formalnym, jak przed chwilą  usłyszałem, wnioski  za każdym razem
były  poparte  wizytą  w  biurze  Lokalnej  Grupy  Rybackiej.  Szanowni  Państwo
pracownicy  zgodnie  z  zasadami  panującymi  w  Unii  Europejskiej  pomagali
wypełniać  ten wniosek.  I  to  jest  informacja,  a  Państwo możecie  sobie  dopisać
komentarz na przykład do tego wątku. Być może to, że Pan Hubert oceniał ten
wniosek i dlatego jest taki wynik.  Takie są zasady Unii Europejskiej, że można
pójść  do  tej  jednostki.  Ta  jednostka  ma obowiązek  udzielać  wsparcia.  Tak się
wydarzyło i z jakiegoś powodu akurat nasze wnioski zostały tak ocenione, a całe
reszty oczywiście sytuacja dojrzała do tego, żeby skończyć z dezinformacją, żeby
skończyć z  ocenami  opartymi nie  na rzeczywistości,  tylko  na chciejstwie  i  się
zderzymy z tymi faktami.

2. Pan Jerzy Nazaruk   – mieszkaniec miasta  – w świetle  tej  dyskusji,  którą przed
chwilą  słyszałem  i  w  świetle  tego,  co  przeczytała  Pani  Przewodnicząca,  jako
uwagi jednego z radnych, to wydaje mi się, że to, co chcę Państwu powiedzieć jest
niezmiernie ważne.  Od 13 lat,  proszę Państwa, niezależne zupełnie  organizacja
obywatelska  założyła  Uniwersytet  Trzeciego  Wieku.  Przez  13  lat  ze  środków
własnych,  zajmuje  się  setką  ludzi  z  Powiatu  Sejn.  Organizuje  im  spotkania,
organizuje  im  wycieczki,  prowadzi  szkolenia,  prowadzi  akcję  profilaktyczną,
rokrocznie prowadzi badania przesiewowe z różnych dziedzin, zaprasza do nich
różnych ludzi i pozwala że ta największa w tej chwili choroba, która w tej chwili
toczy społeczności, wszelkie, poczynając od Anglii, a kończąc aż tu, która nazywa
się samotność, żeby uchronić tych ludzi od samotności.  A my przez 13 lat dla 100
osób  organizujemy  to.  Pan  Burmistrz  dzisiaj,  odpowiadając  na  dość
skomplikowane pytanie, poruszył rolę tego, który udziela dotacje. I mówi tam, że
jest  taki  obowiązek  w Unii  Europejskiej,  czyli  domyślam się,  że  również  i  w
samorządzie, że osoba, która bierze dotację może przyjść do biura swojego rady
albo  do  państwa  i  powiedzieć,  że  ja  chcę  na  przykład  zorganizować  kurs
ziołoleczniczy dla swoich staruszków. I wtedy służby samorządowe, służby Rady
Miejskiej  ruszają  mi  do  pomocy,  pomagają  mi  pisać  wniosek,  dopilnowują
terminów,  wszystko  dzieje  się,  a  ja  tylko  chcę  to  zrobić  i  zrobię.  To
nieprzypadkowo mówię do was, do ludzi, którzy nas reprezentujecie we władzy.
To nieprzypadkowo mówię do państwa, chociaż kiedy kończyłem pracę w Radzie,
to  mówiłem,  Nigdy  więcej  moja  noga  tu  nie  powstanie.  Tak  planowałem,  bo
poznałem, jaka jest  rzeczywistość polskiego samorządu już pięć lat  temu. Jako
obywatel  byłem  przekonany  o  tym,  że  i  władzom  miejskim,  i  władzom
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pedagogicznym, i przeciętnemu obywatelowi i parafii, i organizacjom zajmującym
się opieką ludźmi potrzebującym pomocy. To, co robimy, jest potrzebne. Że to jest
po  prostu  spełnianie  jakiegoś  obywatelskiego  obowiązku,  że  my  musimy  coś
wspólnie robić, żeby wspólnie dobrze żyć. Wspólnie rządzić i wspólnie ponosić
konsekwencje tych rządów. W ubiegłym roku złożyłem dotację na zorganizowanie
warsztatów  ziołoleczniczych  dla  moich  seniorów.  Dostałem,  proszę  Państwa  3
tysiące złotych na 100 osób, na organizację, która skupia ponad 200 osób, a na
działanie, które realizuje 100 osób, które co środę, czy chcę, czy jestem chory, czy
jestem zdrowy, muszę być, bo w każdą środę przyjdą ludzie, żeby się spotkać ze
sobą w sali gimnastycznej byłej liceum. Każdą środę przez 13 lat. Pan któremu
zleciłem druk ulotki potrzebnej, niezbędnej do przeprowadzenia tego programu,
zawalił, spóźnił się i nie dotrzymałem, proszę państwa, terminu zapłacenia 1500 zł
za  wydruk  tych  ulotek.  Ulotki  po  17  dniach  zostały  wydrukowane.  Więc  ja
zapłaciłem.  Proszę  Państwa,  tysiąc  pięćset  złotych  do  zwrotu,  ponieważ
przekroczony  termin  został.  Zwróciliśmy  tą  kwotę  I,  co  jeszcze  ważniejsze,  z
czego się niezmiernie cieszę, zrezygnował o 17 zł z odsetek. . I wiem, jaki ma
wpływ to,  że rozsadzeni  jesteście,  jesteście  rozczłonkowani,  że nie  jesteście  w
grupie,  że  nie  siedzicie  naprzeciwko  siebie,  że  nie  patrzycie  na  siebie,  że  nie
słyszycie ludzi. To jest przecież zabieg, to jest zabieg socjotechniczny. I nie znalazł
się sposób u samorządowca, żeby powiedzieć, zwróć te 1500 zł, my w następnej
dotacji wam to wyrównamy. Nie można było znaleźć? Trzeba przeprowadzić było
sąd, złapać i zabrać? Przysięgam Bogu stać mnie na te 1500 zł. I nie przyszedłem
się skarżyć. W tej chwili to doszło do jakiejś paranoi po prostu. Wy nie możecie
nic, pan burmistrz nie może nic i tylko spotykacie się co miesiąc. Mało tego, żeby
tu się dostać, to trzeba się zapisać. Nie trzeba? Można tak sobie wejść? Ja sobie
wyobrażam teraz, jakby przyszedł tutaj jakiś obywatel i powiedział, dobra, to ja
wam powiem teraz. Bardzo bym to sobie wyobrażał. A po drugie, to skąd on ma
wiedzieć, że w kinie odbywa się Rada, do której można przyjść i się poskarżyć?
Kto jemu to powiedział? Na jakim słupie to jest napisane? Kto to zrobił?

Przewodnicząca Rady Miasta –  Pani Jolanta Beata Bagińska – rzeczywiście to
jest  przykra  taka  rzecz,  przykro  tego  słuchać.  Mogę  się  odnieść  tutaj  do  sali.
Rzeczywiście  Pan Burmistrz  pozbawił  nas  sali,  która  była  w Urzędzie  Miasta.
Każdy obywatel ma prawo przyjść nie trzeba się zapisywać. Ja jeszcze nikomu nie
odmówiłam  głosu.  No  i  rzeczywiście  co  do  sali  nie  mamy  wpływu,  bo  te
techniczne warunki zapewnia Pan Burmistrz i wielokrotnie się ubiegaliśmy o to,
no niestety bezskutecznie,

Pan  Arkadiusz  Adam  Nowalski –  Burmistrz  Miasta  Sejny  –  Życzę  dobrego
nastroju wszystkim osobom, które właśnie biły brawo, bo teraz powinniśmy się
zderzyć  z  faktami.  No  jakoś  tak  jest,  że  Rada  Miasta  wyznaczyła  zasady,  na
których Burmistrz przyznaje i rozlicza dotacje. To wy wyznaczyliście te zasady.
Jerzy Nazaruk w imieniu stowarzyszenia zacnego, duża część wypowiedzi pana
Jerzego  Nazaruka  to  jest  prawda.  Bardzo  duża,  nawet  większość.  Określona
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niestety  tym,  co  pan  Jerzy  sam  miał  na  myśli,  bo  wspomniał  tutaj  jakby  o
manipulacji.  Powiedział,  że  jest  psychologiem  społecznym,  Rzeczywiście,  ten
występ świadczy o jego kompetencjach w tym zakresie. Jakie były fakty? Fakty
były takie, że zgłosił  się Pan Jerzy Nazaruk pytając,  czy są szanse na to, żeby
dostał pieniądze na tę warsztaty w ziołolecznictwach. Ponieważ informując, że jest
kłopot  z  KSER-em,  który  im  się  popsuło,  muszą  naprawić.  To  były  jego
informacje, które mi przekazał. I cytuje wam teraz jeden do jednego. Zgadzam się
ze wszystkim, co powiedział pan Jerzy Nazaruk na temat kondycji,  samotności
seniorów. Dlatego zrobiliśmy Klub Seniora.  Najpierw było zadane pytanie,  czy
może  złożyć.  Został  poinformowany  o  procedurze,  złożył  do  nas  i  jako
stowarzyszenie zapewnił, że jest w stanie wykonać to zadanie. Nie przed upływem
terminu,  tylko  po  upływie  terminu,  na  który  się  podpisaliśmy  umowę,
poinformował, że zapomniał. Usłyszałem, że zapomnieli, nie opłacili, nie zrobili w
czas, a już jest po terminie i coś zrób. No to ja was, Szanowni Państwo, informuję,
że  ja  nie  mam wyboru.  Ja  w takim momencie  muszę  sięgnąć  do  zasad,  które
Państwo uchwalili.  Poprosiliśmy o opinię  prawną w tym zakresie.  Czy władza
wykonawcza,  Burmistrz  Miasta  Sejny,  mógł  postąpić  w  tym  konkretnym
przypadku  inaczej?  Czy  nasze  postępowanie  w  jakimkolwiek  stopniu  było
niewłaściwe, naruszające normy? Więc ja twierdzę, że nie. Źle się dzieje, kiedy
mój  pracownik,  jest  poddany  presji,  kiedy  przychodzi  do  mnie  po  podobnych
przemowach, trochę inaczej formułowanych, ale z tym samym nastawieniem. I ja
nie jestem w stanie moich pracowników ochronić przed tym, co ich spotyka, a
takie  fakty  mają  miejsce.  Więc  bardzo szanuję  Państwa wszystkich,  uprzejmie
proszę,  żeby  jednak,  jeżeli  już  ma  dochodzić  do  takiej  sytuacji  to  żeby
przynajmniej  darować moim pracownikom.  My podpisaliśmy z nim umowę na
podstawie jego oferty. To on sformułował, to stowarzyszenie sformułowało swoją
ofertę.   Zapewniło  gotowości  do  wypełnienia.  Gdyby  wcześniej  po  prostu  się
zorientował, co robi. Można by było podpisać, przed ukończeniem tego terminu
aneks do umowy i  termin ten przedłużyć.  A w momencie,  kiedy okres umowy
minął, to to byłaby sprawa karna po prostu dla mnie i dla moich pracowników. Jak
można wymagać łamania prawa?

W trakcie wypowiedzi wyszedł i po chwili wrócił Radny Bogusław Sojko. 

Przewodnicząca Rady Miasta – Pani Jolanta Beata Bagińska – Panie Burmistrzu,
to, że ktoś bije brawo, to bije brawo dlatego, że mu się wypowiedź podobała. I
każdy  ma  prawo  do  swoich  reakcji.  Pan  też  ma  różne  reakcje  czasami  w
niektórych  wypowiedziach.  I  Pana  przedmówca  wyraził  tutaj  swoje  zdanie  na
temat  tego,  co  się  zadziało,  natomiast  nie  powiedział,  że  nie  zgadza  się  z
przepisami. On dostosował się do tego, jak powinien się zachować i tak też zrobił,
jeśli chodzi o rozliczenie dotacji.

W trakcie wypowiedzi wyszła i po chwili wróciła Radna Anna Krutul.
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Do pkt 8.

Przewodnicząca Rady Miasta – Pani Jolanta Beata Bagińska: Przystępujemy do punktu,
którym podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Sejny
na lata 2024 – 2039.

Pani Bożena Renata Miszkiel – Skarbnik Miasta – omówiła i przedstawiła projekt uchwały.

 Głosowało 12 radnych.
Za: 12 głosów.
Przeciwko: 0 głosów.
Wstrzymujący się: 0 głos.

Rada Miasta w głosowaniu imiennym jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie zmian
w Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Miasta  Sejny  na  lata  2024  –  2039  (opinie  komisji,
głosowanie imienne w załączeniu).

Do pkt 9.

Przewodnicząca Rady Miasta – Pani Jolanta Beata Bagińska - Przystępujemy do punktu,
którym podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Sejny na 2024 rok. 

Pani Bożena Renata Miszkiel – Skarbnik Miasta – omówiła i przedstawiła uchwałę  w
sprawie zmian w budżecie miasta Sejny na 2024 rok.

Głosowanie nad projektem uchwały.

 Głosowało 12 radnych.
Za: 12 głosów.
Przeciwko: 0 głosów.
Wstrzymujący się: 0 głos.

Rada Miasta w głosowaniu imiennym większością głosów podjęła uchwałę w sprawie
zmian  w  budżecie  miasta  Sejny  na  2024  rok  (opinie  komisji,  głosowanie  imienne  w
załączeniu).

Do pkt 10.

Przewodnicząca Rady Miasta – Pani Jolanta Beata Bagińska: Przystępujemy do punktu,
którym jest podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji. Omówiła i przedstawiła projekt
uchwały.
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W trakcie wypowiedzi obrady opuściła Radna Jolanta Piktel – Dabulis.

Głosowanie nad projektem uchwały.

Głosowało 11 radnych.
Za: 11 głosów.
Przeciwko: 0 głosów.
Wstrzymujący się: 0 głos.

Rada  Miasta  w  głosowaniu  imiennym  jednogłośnie  podjęła  uchwałę  w  sprawie
rozpatrzenia petycji (opinie komisji, głosowanie imienne oraz uchwała w załączeniu).

Do pkt 11.

Przewodnicząca  Rady  Miasta  –  Pani  Jolanta  Beata  Bagińska: Przystępujemy  do
punktu,  którym  jest  podjęcie  uchwały  w  sprawie  rozpatrzenia  skargi  na  zachowanie
Burmistrza Miasta Sejny. Omówiła i przedstawiła projekt uchwały. 

W trakcie wypowiedzi wróciła Radna Jolanta Piktel – Dabulis.

Głosowało 12 radnych.
Za: 3 głosów.
Przeciwko: 0 głosów.
Wstrzymujący się: 9 głos.

Rada Miasta w głosowaniu imiennym większością głosów podjęła uchwałę w sprawie
rozpatrzenia  skargi  na  zachowanie  Burmistrza  Miasta  Sejny  (opinie  komisji,  głosowanie
imienne oraz uchwała w załączeniu).

Do pkt 12.

Przewodnicząca Rady Miasta – Pani Jolanta Beata Bagińska: Przystępujemy do punktu,
którym  jest  podjęcie  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  rozpatrzenia  skargi  na
zachowanie Kierownika Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej.  Omówiła i  przedstawiła
projekt uchwały.

Pani  Ilona  Anna  Okoń –  Kierownik  MOPS  -  Szanowni  Państwo,  organ  administracji
publicznej  zobowiązany  jest  działać  na  podstawie  i  w  zakresie  obowiązującego  prawa,
niezależnie od subiektywnych odczuć osób skarżących i organ takie działania podejmował.
Postępowanie  jest  nadal  w  toku,  także  ja  nie  chciałabym już  nic  więcej  niż  już  zostało
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powiedziane w tej sprawie. Skarga w tym temacie została już rozpatrzona 28 listopada 2023
roku.

Głosowało 12 radnych.
Za: 8 głosów.
Przeciwko: 0 głosów.
Wstrzymujący się: 4 głos.

Rada Miasta w głosowaniu imiennym jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie rozpatrzenia
skargi na zachowanie Kierownika Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej (opinie komisji,
głosowanie imienne oraz uchwała w załączeniu).

Do pkt 13.

Przewodnicząca Rady Miasta – Pani Jolanta Beata Bagińska: Przystępujemy do punktu,
którym jest podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej z budżetu Miasta Sejny
dla Parafii  Rzymskokatolickiej  pw. Nawiedzenia Najświętszej  Maryi Panny w Sejnach na
wykonanie  dokumentacji  projektowo-kosztorysowej  Kościoła  pw.  MB Częstochowskiej  w
Sejnach.

Pani Bożena Renata  Miszkiel –  Skarbnik  Miasta  Sejny -  Omówiła i  przedstawiła  projekt
uchwały.
Radny Marek Zubrzyński – co będzie w takiej sytuacja kiedy termin promesy się skończy a
pieniędzy  na  koncie  miasta  nie  będzie.  Zacznie  się  realizacja  zadań,  będą  wydatkowane
pieniądze a nie będzie promesy. Jak wygląda przyznawanie tej promesy?
Pan Arkadiusz  Adam Nowalski –  Burmistrz  Miasta  Sejny  –  Rząd  Rzeczpospolitej  Polski
zrealizował projekt przy pomocy Banku Gospodarstwa Krajowego, wyznaczono zasady, ja
podejrzewam, że państwo polskie jest wypłacalne, jeżeli pojawi się w jakimkolwiek aspekcie
naruszenie dóbr mieszkańców miasta albo podmiotów z miasta. Miasto Sejny albo podejmie
analizy  samodzielne,  albo  udzieli  jako  interwencję  uboczną  wsparcia  tym  podmiotom
poszkodowanym, aczkolwiek na dzień dzisiejszy trudno mi znaleźć taki powód, żeby żywić
takie wątpliwości jak Pan Radny ma. Miasto Sejny już zleciło projektowanie. Jeżeli rząd nie
będzie wywoływał się w jakimkolwiek zakresie ze swoich zobowiązań, to będziemy szli do
sądu.  Aczkolwiek  biorąc  pod  uwagę  zmiany  polityczne  w  naszym  kraju  spowodowane
demokratycznymi wyborami, i fakt, że rząd Rzeczpospolitej Polskiej jakby w nowym składzie
i nowa większość sejmowa nie informuje samorządów o zagrożeniach, to burmistrz miasta
np. czuje się bezpieczny. to akurat wydaje mi się, że to jest najbezpieczniejsza z możliwych
inwestycji, jeżeli chodzi o Wasze głosowania w tym momencie.
Pani  Bożena  Renata  Miszkiel –  Skarbnik  Miasta  Sejny  -  Ostatnio  procedowaliśmy  taką
uchwałę  o  przydzielaniu  dotacji  na  zabytki  i  to  jest  uchwała  trybowa  i  tam  wszystko
zawarliśmy. Z praktycznych doświadczeń takie promesy mamy przy okazji robienia szkoły i
przy  okazji  robienia  ośrodka  kultury,  czyli  kończy  wykonawca  jakiś  etap  w  przypadku
budowlanych rzeczy, tutaj będzie jeden etap w przypadku projektowania, wystawia fakturę z
takim terminem płatności, który jest zapisany w umowie na tyle długi, że my występujemy do
BGK o pieniądze i płacimy im z pieniędzy, które przyjdą z BGK.
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Radny Stanisław Bulwin – czy sami właściciele nie mogli ubiegać się o tą promesę. 
Przewodnicząca Rady Miasta – Pani Jolanta Beata Bagińska – takie zasady zostały ustalone. 
Pani  Bożena  Renata  Miszkiel –  Skarbnik  Miasta  Sejny –  to  nie  z  budżetu  miasta  pójdą
pieniądze tylko jak my dostaniemy z BGK to wtedy przekazujemy. 
Pan Arkadiusz Adam Nowalski – Burmistrz Miasta Sejny - to w jakiej części Miasto Sejny ma
własne środki bez wsparcia Państwa? Kto tutaj się orientuje? Gdzie są te luki? Gdzie jest
państwo niewypłacalne?  O co  wy się  teraz  martwicie?  Państwo Polskie  wymyśliło  sobie
Polski Ład na Zabytki.

Głosowało 12 radnych.

Za: 11 głosów.
Przeciwko: 0 głosów.
Wstrzymujący się: 1 głos.

Rada  Miasta  w  głosowaniu  imiennym  większością  głosów  podjęła  uchwałę  w  sprawie
udzielenia  dotacji  celowej  z  budżetu  Miasta  Sejny  dla  Parafii  Rzymskokatolickiej  pw.
Nawiedzenia Najświętszej Maryi Panny w Sejnach na wykonanie dokumentacji projektowo-
kosztorysowej  Kościoła  pw.  MB  Częstochowskiej  w  Sejnach  (opinie  komisji,  głosowanie
imienne oraz uchwała w załączeniu).

Do pkt 14.

Przewodnicząca Rady Miasta – Pani Jolanta Beata Bagińska: Przystępujemy do punktu,
którym jest podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej z budżetu Miasta Sejny
dla Fundacji  Ochrony Dziedzictwa Żydowskiego na wykonanie dokumentacji  projektowo-
kosztorysowej Synagogi w Sejnach. 

Pani Bożena Renata  Miszkiel –  Skarbnik  Miasta  Sejny -  Omówiła i  przedstawiła  projekt
uchwały.

Głosowało 12 radnych.
Za: 12 głosów.
Przeciwko: 0 głosów.
Wstrzymujący się: 0 głos.

Rada Miasta w głosowaniu imiennym jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie udzielenia
dotacji celowej z budżetu Miasta Sejny dla Fundacji Ochrony Dziedzictwa Żydowskiego na
wykonanie  dokumentacji  projektowo-kosztorysowej  Synagogi  w  Sejnach  (opinie  komisji,
głosowanie imienne oraz uchwała w załączeniu).
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Do pkt 15.

Przewodnicząca Rady Miasta – Pani Jolanta Beata Bagińska: Przystępujemy do punktu,
którym jest podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej z budżetu Miasta Sejny
dla  Fundacji  Ochrony  Dziedzictwa  Żydowskiego  na  wykonanie  projektu  budowlanego
dawnego Domu Talmudycznego w Sejnach.

Pani Bożena Renata  Miszkiel –  Skarbnik  Miasta  Sejny -  Omówiła i  przedstawiła  projekt
uchwały.

Głosowało 12 radnych.
Za: 12 głosów.
Przeciwko: 0 głosów.
Wstrzymujący się: 0 głos.

Rada Miasta w głosowaniu imiennym jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie udzielenia
dotacji celowej z budżetu Miasta Sejny dla Fundacji Ochrony Dziedzictwa Żydowskiego na
wykonanie projektu budowlanego dawnego Domu Talmudycznego w Sejnach (opinie komisji,
głosowanie imienne oraz uchwała w załączeniu).

Do pkt 16.

Przewodnicząca Rady Miasta – Pani Jolanta Beata Bagińska: Przystępujemy do punktu,
którym jest podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej z budżetu Miasta Sejny
dla Parafii  Rzymskokatolickiej  pw. Nawiedzenia Najświętszej  Maryi Panny w Sejnach na
wykonanie dokumentacji projektowo-kosztorysowej Pałacu Biskupiego.

Pani Bożena Renata  Miszkiel –  Skarbnik  Miasta  Sejny -  Omówiła i  przedstawiła  projekt
uchwały.

Głosowało 12 radnych.
Za: 12 głosów.
Przeciwko: 0 głosów.
Wstrzymujący się: 0 głos.

Rada Miasta w głosowaniu imiennym jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie udzielenia
dotacji  celowej  z  budżetu  Miasta  Sejny  dla  Parafii  Rzymskokatolickiej  pw.  Nawiedzenia
Najświętszej Maryi Panny w Sejnach na wykonanie dokumentacji projektowo-kosztorysowej
Pałacu Biskupiego (opinie komisji, głosowanie imienne oraz uchwała w załączeniu).

Do pkt 17.
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Przewodnicząca Rady Miasta – Pani Jolanta Beata Bagińska: Przystępujemy do punktu,
którym jest podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej, zlokalizowanej
na terenie Miasta Sejny. Omówiła i przedstawiła projekt uchwały.

Głosowało 12 radnych.
Za: 12 głosów.
Przeciwko: 0 głosów.
Wstrzymujący się: 0 głos.

Rada  Miasta  w  głosowaniu  imiennym  jednogłośnie  podjęła  uchwałę  w  sprawie  nadania
nazwy  drodze  wewnętrznej,  zlokalizowanej  na  terenie  Miasta  Sejny  (opinie  komisji,
głosowanie imienne oraz uchwała w załączeniu).

Do pkt 18.

Przewodnicząca Rady Miasta – Pani Jolanta Beata Bagińska: Przystępujemy do punktu,
którym  jest  podjęcie  uchwały  w  sprawie  zasad  udzielania  pomocy  w  ramach  Programu
„Opieka wytchnieniowa” - edycja 2024.

Pani  Ilona  Anna  Okoń –  Kierownik  MOPS  -  Omówiła  i  przedstawiła  projekt  uchwały.
Głównym  celem  programu  jest  wsparcie  członków  rodzin  dzieci  z  orzeczeniem  o
niepełnosprawności  bądź  osób  ze  znacznym stopniem niepełnosprawności.  Usługa  opieki
wytchnieniowej w formie pobytu dziennego w miejscu zamieszkania w ramach programu
będzie przyznawana na wniosek członka rodziny bądź opiekuna sprawującego bezpośrednią
opiekę.  Limit  przyznawany  przez  program  to  240  godzin  usługi  opieki  wytchnieniowej.
Usługa opieki wytchnieniowej będzie świadczona nieodpłatnie, a koszt jej będzie wynosił 40
zł brutto za godzinę.
Przewodnicząca Rady Miasta – Pani Jolanta Beata Bagińska - Czy każdy może się zwrócić, 
kto ma taką potrzebę i spełnia te wymogi o udzielenie takiej opieki?
Pani Ilona Anna Okoń – Kierownik MOPS - Wszystkie założenia są opisane i wszystkich
zainteresowanych ja  zachęcam bezpośrednio  do  kontaktu  z  Miejskim Ośrodkiem Pomocy
Społecznej  i  tam  omówimy  bezpośrednio  zasady  przyznawania  pomocy,  które  wynikają
bezpośrednio z programu opieka wytchnieniowa.

Głosowało 12 radnych.
Za: 12 głosów.
Przeciwko: 0 głosów.
Wstrzymujący się: 0 głos.

Rada  Miasta  w  głosowaniu  imiennym  jednogłośnie  podjęła  uchwałę  w  sprawie  zasad
udzielania  pomocy  w  ramach  Programu „Opieka  wytchnieniowa” -  edycja  2024  (opinie
komisji, głosowanie imienne oraz uchwała w załączeniu).

Do pkt 19.
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Przewodnicząca Rady Miasta – Pani Jolanta Beata Bagińska: Przystępujemy do punktu,
którym jest  sprawozdanie z działalności stałych Komisji  Rady Miasta Sejny za 2023 rok.
Omówiła i przedstawiła sprawozdanie.

Brak uwag i zastrzeżeń do sprawozdania z działalności stałych Komisji Rady Miasta Sejny za
2023 rok.

Do pkt 20.

Po wyczerpaniu  porządku  obrad  Przewodnicząca  Rady  Miasta  –  Pani  Jolanta  Beata
Bagińska -  zamknęła obrady LXII Sesji Rady Miasta Sejny wypowiadając następujące słowa:

„Zamykam obrady LXII Sesji Rady Miasta Sejny”.

Integralną część niniejszego protokołu stanowi nagranie audio i wideo, znajdujące się
na załączonej płycie DVD.

Relacja z sesji dostępna jest pod linkiem:

https://www.youtube.com/watch?v=QcwsGa_9n9s

Przewodnicząca Rady Miasta

/-/ Jolanta Beata Bagińska
Protokołowała:                                                                                                
/-/Karina Palewicz
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